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Šiais metais savivaldybės biudžete suplanuota 
pravalgyti beveik 36 tūkstančius eurų
Paskelbtas Anykščių rajono savivaldybės 2025 metų vie-

šųjų pirkimų planas. Šiame plane skelbiama, kad rajono 
biudžete planuojama pravalgyti beveik 36 tūkst. eurų. Už 
šiuos pinigus kavinėse ir restoranuose bus perkama patie-
kalų, o į savivaldybę bus pristatoma kavos, konditerijos ga-
minių ir kitų skanumynų.

Robertas AleksiejūnAs
robertas.a@anyksta.lt

Iki metų pabaigos Anykščių 
rajono savivaldybė maitinimo 
paslaugoms iš savivaldybės 

biudžeto planuoja išleisti 20 
tūkst. 661 Eur. Kaip nurodo 
savivaldybė, maitinimo pa-

Didėja biudžetas – didėja 
ir poreikiai

Pernai vien per tris vasaros mėnesius maitinimo paslaugoms 
pirkti Anykščių rajono savivaldybė išleido beveik 13 tūkst. Eur.

kęstučio VAnAGO/Bns nuotr.

Robertas AleksiejūnAs
robertas.a@anyksta.lt

Savarankiškoms Anykščių rajono savivaldybės funkcijoms skirtos lėšos savivaldybės 
biudžete šiemet didės 2,3 mln. eurų, tačiau lėšų poreikis biudžete yra didesnis beveik pen-
kis kartus. Pernai šioms funkcijoms užtikrinti biudžete buvo numatyta 28 mln. 180 tūkst., 
šiais metais ši suma sieks 30 mln. 464 Eur.

slaugos bus perkamos pagal 
poreikį.

Dar 8 tūkst. 264 Eur supla-
nuota įsigyti maisto prekių: 
kavos, arbatos, desertų, šako-
čių ir kitų skanėstų.

Taip pat už 2 tūkst. Eur už 
savivaldybės biudžeto lėšas 
numatyta pirkti kavos bei nuo-
motis kavos aparatą, dar už 5 
tūkst. Eur – įsigyti konditeri-
jos gaminių.

Šių viešųjų pirkimų inici-
atoriai yra Anykščių rajono 
savivaldybės komunikacijos 
specialistė Silvija Sakevičiū-
tė bei Bendrojo ir ūkio sky-
riaus specialistas Almantas 
Žvirblis. 

Priminsime, kad pernai 
vien per tris vasaros mėnesius 
maitinimo paslaugoms pirkti 

Anykščių rajono savivaldybė 
išleido beveik 13 tūkst. Eur.

Už šią sumą kavinėse bei 
restoranuose vaišinosi tiek 
valdininkų bei svečių, kad sa-
vivaldybė net pasimetė skai-
čiuose, kiek kartų maitinimo 
paslaugos pirktos bei nebe-
galėjo įvardyti, iš kokių šalių 
buvo atvykę svečiai.

Tą kartą paprašyta detalizuo-
ti, kas buvo tie savivaldybės 
vaišinami garbūs ar užsienio 
svečiai, komunikacijos spe-
cialistė S. Sakevičiūtė to pa-
daryti negalėjo bei redakcijai 
pateiktame atsakyme nurodė: 
„Kiekviena maitinimo paslau-
ga buvo teikta kviestiniams 
svečiams, registracija nei vie-
no maitinimo metu nebuvo 
vykdoma.“

Patvirtintas 
savivaldybės 

biudžetas

Pernai patvirtintas Anykščių rajono savivaldybės biudžetas siekė 49 mln. 581 tūkst. 800 Eur, o šie-
met jis turėtų būti didesnis.                          jono jUneViČiAUs nuotr.

Metai Biudžetas eurais
2024 49 mln. 581 tūkst. 

800
2023 45 mln. 200 tūkst. 

400
2022 39 mln. 384 tūkst. 

800
2021 31 mln. 242 tūkst. 

700
2020 29 mln. 583 tūkst. 

100
2019 27 mln. 196 tūkst. 

600

Konkursas. Šį ketvirtadie-
nį vyks konkursas, kurio metu 
bus renkamas Anykščių rajo-
no psichikos sveikatos centro 
direktorius. Anykščių rajono 
savivaldybė „Anykštą“ infor-
mavo, kad konkurse dalyvau-
ti dokumentus pateikė vienas 
kandidatas.

Klasteris. Anykščių turizmo 
ir verslo informacijos centras  
(TVIC) paskelbė kvietimą tap-
ti Anykščių bendruomeninio ir 
socialinio verslo bei paslaugų 
klasterio nariu. Naujajam na-
riui siūloma reziduoti vadina-
majame tiro pastate. Praėjusių 
metų pabaigoje Anykščių TVIC 
direktorius Udrius Armalis 
„Anykštai“ sakė, kad tiro pasta-
te buvo planų rengti mokymus 
ir edukacijas barberiams.

Pratybos. Sausio 14–15 
dienomis vyks Lietuvos ka-
riuomenės Pėstininkų brigados 
„Geležinis Vilkas“ Karaliaus 
Mindaugo husarų bataliono 
karių orientacinio pratybos, 
kuriose dalyvaus iki 20 karių. 
Pratybos vyks Šimonių girioje. 
Kariai judės pėsčiomis, važinės 
ratinėmis transporto priemonė-
mis. 

Apsauga. Anykščių ligoninė 
su UAB „Šerifai“ pasirašė li-
goninės statinių, patalpų, juose 
esančio turto bei personalo ap-
saugos paslaugų sutartį. Sutar-
tyje, be kita ko, numatyta, kad 
„Šerifai“ nedelsdami reaguos 
į užpuolimo signalizaciją. To-
kios signalizacijos yra įrengtos 
Priėmimo-skubios pagalbos, 
Terapijos, Chirurgijos, Palaiko-
mojo gydymo ir slaugos bei In-
tensyvios terapijos ir reanima-
cijos skyriuose. Sutarties vertė 
– 1 tūkst. 120 Eur.

Laisvės gynėjų 
diena – be 
oficialių kalbų ir 
renginių gausos

Ateitis santūriai 
optimistiška

Anykščiai – 
mažų 
atlyginimų, 
pagyvenusių 
žmonių ir 
dviračių takų 
kraštas

Šaligatvių valymo 
ypatumai – gal 
pavasarį 
ruošiamasi sodinti 
bulves?
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Temidės svarstyklės

spektras

Anykštėnams didesnes pensijas pristatys 
„Lietuvos paštas“
Nuo šių metų „Sodra“ moka padidintas pensijas. 
Nuo sausio anykštėnams keisis ir pensijų pristatymo į na-

mus tiekėjas – jas atneš AB „Lietuvos pašto“ darbuotojai. 
Iki šiol pensijas Anykščių rajono gyventojams pristatydavo 
UAB „Rausidas“.

2025 metais vidutinis vidutinės 
senatvės pensijos augimas sieks 
apie 73 eurus: žmogus, kuris 2024 
metais gavo apie 600 eurų pensi-
ją, nuo naujųjų metų gaus 673 
eurus. Žmonių, turinčių būtinąjį 
stažą, vidutinė pensija augs 81 
euru – tiems, kurių pensija praėju-
siais metais siekė apie 640 eurų, ji 
padidės iki 721 euro. Jei žmogaus 
pensija 2024 metais buvo didesnė 
ar mažesnė už nurodytus pavyz-

džius, augimas gali skirtis. 
Socialinio draudimo pensijų 

gavėjams, gaunantiems pačias 
mažiausias pensijas, mokamos 
pensijų priemokos. Jei žmogus 
turi būtinąjį stažą, visų jo gauna-
mų pensijų suma negali būti ma-
žesnė nei minimalių vartojimo 
poreikių dydis. 2024 metais jis 
siekė 446 eurus, o 2025 metais 
padidės iki 450 eurų. Jei žmogui 
apskaičiuota pensija yra mažesnė 

nei 450 eurų ir jis turi įgijęs būti-
nąjį stažą, jis gaus pensijos prie-
moką, kad visų gaunamų pensijų 
suma būtų ne mažesnė nei 450 
eurų. Jei būtinojo stažo žmogus 
nesukaupė, primokama mažiau. 
Po pensijų indeksavimo kai ku-
rie gyventojai gali gauti mažesnę 
priemoką arba jos nebegauti, jei 
perskaičiuota pensija didesnė nei 
450 eurų. Pensijos mokamos už 
einamąjį mėnesį, o priemokos – 
už praėjusį.

2025 metais našlių pensijos ba-
zinis dydis padidės daugiau nei 
keturiais eurais iki 42,29 euro. 
Tokio pat dydžio bus ir vienišo 
asmens išmoka.

Sukurta tarmiškai atliekama daina apie komplimentą
Rytų aukštaičių patarme kurianti grupė „Miškas“, kurios 

dainų autorius ir vokalistas yra kino industrijoje dirbantis 
anykštėnas Titas Obelenis, pristatė naują dainą – „Smertis 
tau tinka“. Spalio mėnesį pristatytas debiutinis grupės kūri-
nys „Unt aukšta“ jau susilaukė didžiulės sėkmės.

Kaip rašoma pranešime ži-
niasklaidai, naujoji daina 
„Smertis tau tinka“ – žaismin-
ga ir daugiasluoksnė galimomis 
žodžių prasmėmis. Pasak gru-
pės vokalisto ir dainos autoriaus 
Tito Obelenio, jam ši daina yra 
apie grožį, meilę ir gal kiek 
neįprastus komplimentus. Tito 
nuomone, visai nemažas kom-
plimentas žmogui pasakyti, kad 
net miręs jis būtų gražus.

„Dainos teksto idėja kilo, kai 
vienas iš grupės narių po pasima-
tymo nesulaukė norėto teigiamo 
atsako. Būtent tada ir kilo mintis, 

kad taip patikusiam žmogui, iš 
pažiūros tokiam gražiam, turbūt 
net mirtis – „smertis“ – tiktų.

Iš tikrųjų juk niekam mirtis 
netinka, todėl tai galbūt netgi 
yra pats didžiausias įmanomas 
komplimentas, kurį galima iš-
girsti gyvenime“, – sako grupės 
„Miškas“ įkūrėjas T. Obelenis.

Šiai dainai sukurtas ir šiltas, 
šviesia melancholija dvelkian-
tis vaizdo klipas. Viename sos-
tinės Antakalnio butų vykusia-
me klipo filmavime dalyvavo 
ir pirmame klipe įsiamžinusi 
šokėja, performanso menininkė 

Gabrielė Bagdonaitė.
Grupės „Miškas“ vokalistas 

T. Obelenis pastebi, kad tiek 
jam, tiek kitiems pažįstamiems 
palikus gimtąjį miestą ir išvy-
kus studijuoti į didmiesčius, 
ėmė silpnėti ryšys su tarme, to-
dėl kurti dainas rytų aukštaičių 
patarme buvo jo sąmoningas 
pasirinkimas.

Šiuo metu grupė įrašo debiu-
tinį albumą, kuris turėtų pasiro-
dyti 2025 metais. Visi kūriniai 
šiame albume taip pat skambės 
aukštaičių tarme.

T. Obelenį muzika visada ly-
dėjo nuo pat mokyklos laikų. 
Pirmą muzikos grupę vyras su-
būrė dar vidurinėje mokykloje.

Grupėje „Miškas“ Titui tal-
kina profesionalūs muzikantai: 
klarnetu grojantis Haroldas 

Parulis, gitaristė Klaudija In-
driliūnaitė, būgnininkė Kamilė 
Griušytė, bosistas Bernardas 
Prušinskas ir klavišininkas 
Kastytis Žukauskas.

-AnYkŠTA

Grupės „Miškas“ dainų auto-
rius ir vokalistas Titas Obele-
nis sako, kad nemažas kom-
plimentas žmogui pasakyti, 
kad net miręs jis būtų gražus.

Šauktiniai. Po keliolikos 
metų pertraukos šauktiniai tar-
nybą galės rinktis atlikti ka-
riniuose laivuose, pirmadienį 
skelbia Karinės jūrų pajėgos. 
Kaip nurodoma pranešime, 
pagal Lietuvos kariuomenės 
vado patvirtintą metinį šauki-
mo planą karo prievolininkai 
tarnybą atliks 19-oje kariuome-
nės vienetų. Iki šiol savanoriš-
kai pasirinkę tarnybą kariai ar 
šauktiniai, baigę Bazinį kario 
kursą, buvo paskiriami į Uosto 
ir priekrantės gynybos tarnybos 
Apsaugos kuopą.

Sukčiai. Pareigūnai pastebė-
jo, kad nuo praėjusio rudens itin 
suaktyvėjo telefoniniai sukčiai, 
dažniausiai besitaikantys į pa-
žeidžiamiausias žmonių grupes, 
tokias kaip senjorai. Didžiausia 
sukčių išviliota pinigų suma 
siekia 34 tūkst. 900 eurų. Anot 
policijos, vienas iš dažniausiai 
naudojamų telefoninio suk-
čiavimo metodų žinomas kaip 
„skubus pagalbos prašymas“. 
Policijos teigimu, tokie skam-
bučiai dažnai būna emociniai ir 
skubūs, siekiant sukelti baimę ir 
spaudimą aukai. Kad būtų įtiki-
namiau, sukčiai į pagalbą dažnai 
pasitelkia ir kitus asmenis – ta-
riamus advokatus ar medikus.

Eksponatai. Lietuvos naci-
onalinis muziejus sulaukė apie 
pustrečio šimto eksponatų, 
skirtų COVID-19 pandemijai 
įamžinti. Specialios tam skirtos 
ekspozicijos ar parodos muzie-
jus kol kas neplanuoja, tačiau 
surinktus atskirus ekspona-
tus naudoja kitoms parodoms. 
Eksponatus apie COVID-19 
muziejus rinko nuo 2020 metų 
balandžio iki 2022 metų pabai-
gos. Jų sulaukta iš daugiau kaip 
130 skirtingų asmenų, organi-
zacijų, įstaigų.

Simuliatorius. Vilniuje 
veikiančiame Energetikos ir 
technikos muziejuje nuo šešta-
dienio galima išbandyti Igna-
linos atominės elektrinės (AE) 
reaktoriaus simuliatorių. Anot 
muziejus dirbtuvių kuratorius 
ir projekto vadovo Andžejaus 
Kuldošo, simuliatorius yra tiks-
li Ignalinos atominės elektrinės 
valdymo kopija. Pirmasis Igna-
linos AE blokas buvo pradė-
tas eksploatuoti 1983 metais, 
antrasis blokas – po ketverių 
metų. Per 26 eksploatavimo 
metus Ignalinos AE pagaminta 
307,1 mlrd. kilovatvalandžių 
elektros energijos, pirmame 
bloke – 136,9 mlrd., antrame 
– 170,2 mlrd., o viso parduota 
– 279,8 mlrd. kilovatvalandžių. 
Elektrinės veikimas sustabdy-
tas 2009 metų pabaigoje. Ją vi-
siškai demontuoti ketinama iki 
2040-ųjų.

-Bns

Vasarį taip pat bus mokamos di-
desnės pensinės išmokos: šalpos, 
nukentėjusiųjų asmenų, moksli-
ninkų, pareigūnų ir karių pensijos, 
šalpos kompensacijos, kompen-
sacinės išmokos profesionaliojo 
scenos meno įstaigų kūrybiniams 
darbuotojams.

Pensijos pasieks gavėjus iki 
sausio 26 dienos.

Pensijas ir kitas išmokas į namus 
gauna apie 120 tūkstančių žmonių 
47 teritorijose. Nuo sausio 43-is 
teritorijas, o taip pat ir Anykščių 
rajoną aptarnaus Lietuvos paštas. 
Pensijos ir šalpos išmokos bus 
pristatomos į namus kiekvieno 
mėnesio 10–26 dienomis. 

Įvairių rūšių pensijas gauna 
daugiau nei 1 milijonas žmonių. 
Valstybines pensijas gauna 84 
tūkstančiai žmonių.

Parengta pagal spaudą

Suodžiai. Sausio 11 die-
ną ugniagesiai du kartus buvo 
kviečiami gesinti kaminuose 
užsidegusių suodžių. Kavarsko 
sen. Šerių kaime, Gėlių g., atvy-
kus ugniagesiams, daugiabučio 

namo kaminas jau nedegė. Iš-
vėdintos patalpos. Dūmų detek-
toriaus name nebuvo. Anykščių 
sen. Keblonių kaime, Šilelio g., 
kamine suodžiai degė gyvena-
majame name. Kamino vėsini-
mui ugniagesiai sunaudojo 200 
l vandens. Pabudėta, kol išdegė 

suodžiai. Dūmų detektorius na-
muose buvo.

Narkotikai. Sausio 11 dieną  
0.50 val. Anykščiuose, A. Ba-
ranausko g., pas patikrinimui 
sustabdyto automobilio BMW 
keleivį (gim. 2004 m.) rasta ga-
limai narkotinių ar psichotropi-

nių medžiagų. Vyras sulaikytas 
ir uždarytas į areštinę.

Pagalba. Sausio 9 dieną Svė-
dasuose, Liepų g., ugniagesiai  
rankiniu inventoriumi išlaužė 
medines namo duris. Pranešama, 
kad namo viduje rastas gulintis 
ant žemės pilietis be sąmonės. 

Laisvės gynėjų diena – be oficialių kalbų ir renginių gausos
Pirmadienį Laisvės gynėjų diena Anykščiuose paminėta 

kuklia programa, o šiai datai paminėti skirtas renginys ra-
jone surengtas tik Kavarske.

Anykščių Šv. Mato bažnyčioje 
už Laisvės gynėjus buvo aukoja-
mos šv. Mišios, o vakare Anykš-
čių kultūros centre buvo rodomas 
kino filmas „Mes dainuosim“ 
(rež. Robert Mullan).

„Anykštos“ bendradarbis Sta-
sys Sudeikis sekmadienį dalyvavo 
Laisvės gynėjų dienos minėjime 
Kavarske. Jo fotografuotas nuo-
traukas iš renginio galite išvysti 
naujienų portale anyksta.lt

Ši data paminėta Kavarsko Šv. 
Jono Krikštytojo bažnyčioje, kur 
po šv. Mišių pristatyta poetinė 
kompozicija „Laisvės šviesa” 
(rež. Anykščių kultūros centro 

Kavarsko padalinio vadovė Alvy-
ra Simanonienė).

Minėjime dalyvavo Kavars-
ko seniūnijos seniūnas Aurelijus 
Radzevičius, Anykščių kultūros 
centro Kavarsko skyriaus darbuo-
tojos Leda Kazokienė ir Daiva 
Bakšienė, Anykščių Liudvikos ir 
Stanislovo Didžiulių viešosios bi-
bliotekos bibliotekininkės Žydrū-
nė Šiaučiulė ir Virginija Jakučio-
nienė, Kavarsko vaikų ir jaunimo 
studijos „Padaužos“ jaunimas.

Į bažnyčios priekį, ant paaukš-
tinimo, buvo išnešta žvakė. Nuo 
jos nutiesti trys kaspinai geltonos, 
žalios ir raudonos spalvos. Ant jų 

uždegta 14 žvakučių. Tiek žuvo 
gynėjų per Sausio 13-osios įvy-
kius.

Minėjimo metu skambėjo eilės, 
dainavo Anykščių kultūros centro 
Kavarsko skyriaus darbuotoja L. 
Kazokienė.

Kiti Anykščių kultūros centro 
skyriai Laisvės gynėjų dienai skir-
tų renginių neorganizavo, tačiau 
prisijungė prie visoje Lietuvoje 
rengiamos akcijos – languose už-
degė žvakutes.

Priminsime, kad prieš keletą 
metų Laisvės gynėjų diena ir kitos 
valstybinės šventės Anykščiuose 
būdavo minimos šalia paminklo 
Laisvei. Čia skambėdavo savival-
dybės vadovų oficialios kalbos, 
pasirodydavo kultūros centro ko-
lektyvai, būdavo keliama vals-

tybinė vėliava, tačiau ši tradicija 
mieste kažkodėl nunyko.

-AnYkŠTA

Laisvės gynėjų dieną kartu 
su kavarskiečiais minėjo ir 
Kavarsko seniūnijos seniū-
nas Aurelijus Radzevičius.

stasio sUdeikiO nuotr.
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Ateitis santūriai optimistiška

Lukas PAKELTIS, UAB 
„ESSPO“ savininkas ir vado-
vas, Anykščių rajono tarybos 
narys, liberalas:

„Buvo dinamiški metai. Vers-
le naujų pradžių metai, inves-
ticijos į Anykščių šiltnamius, 
kiti projektai. Didelis pamatas 
padėtas 2025-iesiems ir dar ki-
tiems metams į priekį. Esame 
susiplanavę nemažą termintos 
medienos Anykščiuose gamy-
bos plėtrą, yra cheminių pro-
duktų plėtros planų. 

„ESSPO“ trys veiklos: ledo 
tirpikliai oro uostų pakilimo 
takams, termintos medienos 
gamyba ir cheminiai priedai be-
tonui. Visoms šioms veikloms 
2025 metais planuojame toli-
mesnę plėtrą ir investicijas.

 Kaip žmogus, džiaugiuosi, 
kad ir sveikata šiais metais sta-
bili buvo, šeima auga.

Politikos mastelį pavyko sėk-
mingai susimažinti, kuo irgi 
džiaugiuosi.  

Kaip pasaulinės tendencijos 
įtakoja mano verslą? Skirtingos 
veiklos, todėl vieno vardiklio 
išvesti beveik net neįmanoma. 
Daug rinkų. Medienos rinka, 
globaliai šnekant, yra dar sti-
priai buksuojanti. Investuo-
jame, ruošiamės normaliam 
darbui. Chemijoje tiekimo 
grandinė stabilizavosi, statybų 
sektorius Lietuvoje yra neblo-
gas, bet perspektyvos nėra aiš-
kios. Bendro vardiklio nėra, bet 
norėtųsi, kad bendra ekonomi-
nė padėtis būtų geresnė. 

Tačiau žinau, kad būna ir 
blogiau. Karas Ukrainoje pa-
sibaigs ar nepasibaigs? Kaip 
bus su Vokietijos ekonomika? 
Kaip palūkanų normos keisis? 
Lietuvos ekonominė sveikata 
yra nebloga, bet mūsų veiklos 

Lietuvoje nesudaro esminės 
įmonės dalies. Viskas santūriai 
optimistiška, bet negali pasaky-
ti, kad dabar visi gali atsipalai-
duoti ir išleisti santaupas.

Ką manau apie Anykščių ra-
joną? Man labai neramu. Ne 
kaip politikas – kaip gyvento-
jas, kaip verslininkas šneku. 
Anykščiai, mano galva, yra 
visiškai pametę kryptį. Ko mes 
norime, kur mes einame? Kaip 
mes norime atrodyti? Pradedant 
nuo renginių išsaugojimo ir tu-
ristinės plėtros. 

Man labiausia trūksta ambi-
cijos. Po to etapo, kai atsirado 
Lajų takas, o prieš tai – Kalitos 
kalno sutvarkymas, kairysis 
Šventosios krantas, nieko įdo-
mesnio nebevyko. Dabar viskas 
susiveda į buitines arba higieni-
nes diskusijas. Kokius kelius 
paremontuoti, ką paasfaltuoti? 

Tie klausimai buvo ir bus dar-
botvarkėje. Bet kur mums eiti 
kaip turizmo vietovei, aš matau 
labai aiškų trypčiojimą vietoje. 
Ir kai mes buvome valdžioje, aš 
buvau tas žmogus, kuris klausė: 
ką darome ir kaip darome? Rei-
kia išsikelti kažkokį ambicin-
gesnį tikslą. Dabar dar labiau 
matau šią tendenciją. 

Jeigu didžiausias įvykis yra 
Anykščių kvapo sukūrimas 
šiais metais, tai aš nežinau, ar 
tokie metai gali būti geri... Kuo 
mes skiriamės nuo Molėtų, 
Ignalinos, Zarasų? Na, nematau 
kuo. Ir bijau, kad perspektyvoje 
konkurencinę kovą tiems pa-
tiems Molėtams pralaimėsime. 
Nešnekame apie strategijas, 
nešnekame apie tai, ką norime 
pakeisti. Kažką meras sustab-
dė... O ką sukūrė? Ką planuoja 
sukurti? Nežinau, negirdėjau. 
Mane, kaip žmogų, kuris čia 
planuoja gyventi ir kurti, tai 
liūdina.“ 

iš pirmų lūpų
2024-ieji metai anykštėnų akimis

Didėja biudžetas – didėja ir poreikiai
(Atkelta iš 1 psl.)

Anykščių rajono savivaldybės 
Finansų ir apskaitos skyriaus 
vedėja Danuta Gruzinskienė 
„Anykštai“ sakė, kad biudžeti-
nių įstaigų lėšų poreikis šiemet 
siekia apie 10 mln. Eur.

„Tai nėra nieko keisto, kas-
met yra tas pats. Lėšų poreikis 
visada yra teikiamas maksi-
maliai didesnis ir dėl to mes tą 
biudžeto projektą svarstome. 
Jei tas poreikis atitiktų tiek, 
kiek mes galimai turėsim pa-
jamų, tai nebūtų net ką svars-
tyt, biudžeto projektą iš karto 
būtų galima teikti Anykščių 
rajono tarybai. Bet lėšų porei-
kis visada yra žymiai dides-

nis, todėl žiūrima į tai, kur yra 
prioritetiniai dalykai“, – sakė 
D. Gruzinskienė.

Finansų ir apskaitos sky-
riaus vedėja D. Gruzinskienė 
kalbėjo, kad savivaldybei ski-
riamos dotacijos savivaldybės 
biudžetui didėja kasmet.

„Mokinio krepšelio, kiek 
matėm, pirminiai skaičiai yra 
daugiau nei 1 mln. Eur dides-
ni. Bet mes dar neturim galu-
tinių teisės aktų pasirašytų ir 
mums pateiktų. Mes dotacijų 
net nesvarstome. Jos yra ski-
riamos ir naudojamos tikslinei 
paskirčiai: pašalpoms, moki-
nių paramai ir daugeliui kitų 
dalykų“, – sakė D. Gruzins-
kienė.

Koks galėtų būti prelimi-
narus 2025 metų savivaldy-
bės biudžetas, Anykščių ra-
jono savivaldybės Finansų ir 
apskaitos skyriaus vedėja D. 
Gruzinskienė kol kas įvardinti 
negalėjo, nes, anot jos, iki šios 
dienos Prezidentas dar nėra 
patvirtinęs nacionalinio biu-
džeto.

„Kai nacionalinis biudžetas 
bus patvirtintas, nuo tada mes 
turėsime du mėnesius laiko pa-
tvirtinti savivaldybės biudžetą 
Anykščių rajono taryboje“, – 
sakė D. Gruzinskienė.

Tikėtina, jog savivaldybės 
biudžetas šiemet Anykščių ra-
jono staryboje bus tvirtinamas 
kovo mėnesį.

Ona BUINEVIČIENĖ, 
Anykščių rajono Kavarsko 
pagrindinės mokyklos-dau-
giafunkcio centro lietuvių 
kalbos ir literatūros moky-
toja: 

„Justinas Marcinkevičius 
yra pasakęs: ,,Gyvenimas yra 
tai, kas greitai praeina“. Ir ti-
krai atrodo, kad dienos skrie-
ja eikliaisiais žirgais. Ir kuo 
labiau saulelė artėja vakarop, 
tuo labiau pradedi džiaugtis 
kiekvienu išaušusiu rytu, kie-
kviena nugyventa diena. 

Ne išimtis ir 2024 metai 
– jie taip greitai prabėgo, 
sukiojantis savo mylimoje 
mokykloje, bendraujant su 
kolegomis ir mokiniais. 

Tai ir yra mano pats di-
džiausias džiaugsmas ir lai-
mė, kad dar likimas suteikia 
jėgų ir galimybių dirbti patį 
nuostabiausią darbą – ne tik 
mokyti mokinius lietuvių 
kalbos, bet ir prisidėti prie 
įvairių mokyklos renginių ir 
švenčių organizavimo. 

Mūsų mokykla glaudžiai 
bendradarbiauja su Kavars-
ko biblioteka, tai atsiranda 
ir man galimybių su biblio-
tekininke Žydrūne Šiaučiule 
organizuoti įvairiausius lite-
ratūrinius renginius ir kūry-
bines dirbtuves. 

Vienas didžiausių biblio-
tekos renginių yra tradicinė 
,,Poezijos šventė“, vykstan-
ti per Jonines prie Kavarsko 
Švento Jono Krikštytojo šal-
tinio. Šiais metais labai iškil-
mingai buvo paminėtos 30-o-
sios šios šventės metinės. 

Labai džiaugiuosi, kad 
prieš 30 metų pirmą kartą 
Janinos Aleknavičienės orga-
nizuotą šventę buvo patikė-
ta vesti man. Ir nuo to laiko 
su mažomis išimtimis iki šių 
dienų taip ir buvau viena iš 
šios šventės vedėjų. 

Nenuilstanti Kavarsko sen-
jorų klubo vadovė Aldona 
Svirskienė vėl subūrė mėgs-
tančius vaidinti miestelio 
žmones ir pastatė Kazimiero 
Vijūno komediją ,,Bobutės 
susipyko“. Šiame spektakly-
je aš vaidinu plepalais ir in-
trigomis užsiimančią kaimo 
moterėlę. 

Anksčiau tekdavo vaidinti 
teigiamas herojes, o šį kar-
tą griežto teisėjo Stanislovo 
Svirsko buvau nubausta 6 
mėnesių kalėjimo. Bausmę 
kažkaip lengvai atlieku savo 
darbo vietoje.

Taigi mano gyvenimas kol 
kas margas ir įvairus, kurį 
galėčiau apibūdinti vėl Just. 
Marcinkevičiaus eilėmis: 
,,Vargeli mano!  Gerumas tas 
gyvenimas, gerumas“.

Anykščių rajono savivaldybės Finansų ir apskaitos skyriaus ve-
dėja Danuta Gruzinskienė kol kas negalėjo įvardinti, kokio dy-
džio bus 2025 metų savivaldybės biudžetas.

Metai – kaip 
Justino Marcinkevičiaus eilės
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Anykščiai – mažų atlyginimų, pagyvenusių 
žmonių ir dviračių takų kraštas

Užimtumo tarnyba 2024 metų pabaigoje pristatė Lietuvos 
regionų žemėlapį, kuriame pateikiama visų šalies savivaldy-
bių statistika, kuri gali būti aktuali į šalį besirengiantiems 
grįžti emigrantams arba gyventojams, besirenkantiems sa-
vivaldybę, į kurią persikelti gyventi.

Jei žvelgtume tik į pateikiamus pagrindinius darbo ka-
tegorijos kriterijus, Anykščių rajono savivaldybė vargu ar 
gali būti patraukli grįžtantiems emigrantams arba vidinės 
migracijos požiūriu. Pagal nei vieną iš šių kriterijų savival-
dybė net nesiekia šalies vidurkio, tačiau norintys gali va-
žinėti dviračių takais, kurių tarp aplinkinių savivaldybių 
Anykščiuose yra daugiausia.

Rytis kUlBOkAs
rytis.k@anyksta.lt

Vidutiniokais nebuvo 
nei karto

Žemėlapis labiausiai orien-
tuotas į darbo rinką, todėl pa-
grindiniai pateikiami rodikliai 
visų pirma jai ir skirti. Šie 
kriterijai suskirstyti į darbo, 
švietimo, būsto ir kitus. Taip 
pat žemėlapyje galima sekti, 
kaip keitėsi pagrindiniai rodi-
kliai per paskutinius kelerius 
metus.

1552 eurai – toks vidutinis 
darbo užmokestis Anykščių 
rajono savivaldybėje, o tai tik 
46 vieta tarp 60 šalies savival-
dybių. Tiesa, reikėtų pridėti 
žodelį buvo, nes žemėlapyje 
dar negalima pasirinkti 2024 
metų statistikos, o 2023 metų 
ji jau atrodo pasenusi. Todėl, 
norint geriau suprasti, kokia 
padėtis savivaldybėje, reikia 
rodiklius analizuoti per visus 
pateikiamus metus. 

Nuo 2018 metų (nuo jų 
galima peržiūrėti statistiką) 
Anykščiai nei karto pagal at-
lyginimų dydį nebuvo pakilę 
bent iki vidurio – 30 vietos. Tik 
2022 metais pagal atlyginimų 
vidurkį tarp kitų savivaldybių 
buvo šuolis iki 37 vietos, bet 
kitais metais vėl sugrįžimas į 
įprastas pozicijas. Beje, pats 
vidutinis atlyginimas skaičiais 
per šešerius metus daugiau 
nei padvigubėjo, 2018 metais 

Anykščių rajone vidutiniškai 
buvo uždirbama 724 eurai, 
tačiau savivaldybė tarp kitų 
atrodė geriau nei 2023 metais, 
nes buvo 39 vietoje, o ne kaip 
užpernai 46. 

Iš aplinkinių rajonų aukš-
čiausi vidutiniai atlyginimai 
buvo Utenos rajono savival-
dybėje – 1666 eurai, o žemes-
ni nei Anykščių rajone buvo 
tik Kupiškio (1511 eurai) ir 
Molėtų (1505 eurai) rajonų 
savivaldybėse.

Kurioje savivaldybėje di-
džiausia atlyginimai? Vilniaus 
mieste – ten 2023 metais vi-
dutinis atlyginimas buvo 2317 
eurų. 

Anykščių rajono savival-
dybėje veikė 475 įmonės. 
Tai 36 vieta tarp 60 savival-
dybių, tačiau nepaisant po-
zicijos beveik viduriuke ir 
to, kad registruotas nedarbas 
rajone mažiausias per patei-
kiamus šešerius metus (10,3 
procento), tai tik 49 vieta tarp 
60 savivaldybių. O ir nedar-
bo skaičius aukščiausias tarp 
aplinkinių savivaldybių – nei 
viename iš aplinkinių rajo-
nų nedarbas užpernai nesiekė 
dviženklio skaičiaus. Mažiau-
sias nedarbo skaičius tarp ap-
linkinių rajonų yra Utenos ir 
Panevėžio rajonų savivaldy-
bėse – 7,6 procento.

Be kita ko, pateikiamas gy-

ventojų užimtumo lygis. Jis 
rajone – 60,6 procento. Tai 48 
pozicija tarp 60 savivalybių.

Nuoma brangiausia 
regione

Dar vienas kriterijus, kuris 
išskiriamas žemėlapio sudary-
tojų – būstas. Tačiau statistika 
pateikiama tik už 2023 ir 2022 
metus. Būtent šiame kriteriju-
je yra aukščiausias pasieki-
mas Anykščiams, nors ar šiuo 
pasiekimu galima didžiuotis, 
– diskusinis klausimas. Tai 
– vidutinė dviejų kambarių 
buto nuomos kaina, kuri 2023 
metais Anykščių rajone, anot 
žemėlapio sudarytojų, siekė 
386 eurus ir buvo 14 pagal 
brangumą šalyje tarp 60 savi-
valdybių. 

Nuoma Anykščiuose bran-
giausia tarp aplinkinių rajonų, 
net Panevėžio mieste nuomo-
tis butą buvo pigiau. Šalies 
mastu Anykščiai priskirti ka-
tegorijai savivaldybių, kurio-
se nuoma brangiausia.

Tačiau 2023 metais buto nuo-
mos kaina jau buvo sumažė-
jusi, lyginant su 2022 metais. 
Tuomet Anykščių rajonas buvo 
9 pagal brangumą šalyje (vidu-
tinė kaina – 431 euras) ir lenkė 
net Vilniaus rajono savival-
dybę, tačiau nusileido Molėtų 
rajonui, kuriame nuoma 2022 
metais kainavo 447,9 euro.

Brangiausiųjų savivaldybių 
kategorijai priskirtų butų nuo-
mos kainos Anykščių rajone 
atrodo šiek tiek keistai, ypač 
jei vertintume, kad skelbia-
mų parduodamų butų ir namų 
vidutinė kaina nebuvo tarp 
brangiausių šalyje. Namas 
2023 metais rajone viduti-
niškai pardavinėtas už 47,2 
tūkstančio eurų (49 vieta iš 
60), butas už 35,8 tūkstančio 
(39 iš 60 vieta). Tačiau, kaip 
ir nuomotis butą, įsigyti būstą 
taip pat buvo pigiau nei 2022 
metais, kai namas vidutiniš-
kai kainavo 68,1 tūkstančio 
(37 vieta šalyje), o butas 41,6 
tūkstančio eurų (28 vieta iš 60 
savivaldybių). 

Ši statistika keistai atrodo 
ir lyginant ją su kaimyninio 
Molėtų rajono duomenimis, 
kuriuose vieninteliuose iš 
aplinkinių rajonų 2023 me-
tais namo kaina viršijo šimtą 
tūkstančių eurų ir vidutiniškai 
kainavo 125 tūkstančius (t. y. 
vos ne trigubai brangiau nei 
Anykščiuose), dviejų kamba-
rių butas kainavo 70,5 tūks-
tančio, o dviejų kambarių 
buto nuoma buvo pigesnė nei 

Anykščiuose ir buvo 342 eu-
rai. Tokios aukštos nekilnoja-
mojo turto kainos Molėtuose 
galima aiškinti ne tik vaizdin-
gomis vietomis, bet ir „Telto-
nikos“ įsikūrimu rajone. 

Beje, ši 2023 metų būsto 
kainų statistika, kaip neat-
spindinti realiai žymiai aukš-
tesnių nekilnojamojo turto 
kainų, sulaukė nemažai kri-
tikos iš internetinio naujienų 
portalo anyksta.lt skaitytojų. 
Paskalbus žinutę „Anykš-
čiuose – didžiausia apskrityje 
butų nuomos kaina“ (Vidman-
tas ŠMIGELSKAS, 2024 m. 
gruodžio 12 d.), kai kurie ko-
mentatoriai rašė, jog dviejų 
kambarių butas Anykščiuose 
kainuoja ne 35,8, bet 65 tūks-
tančius eurų, arba rašė pana-
šius komentarus kaip komen-
tatorius, pasivadinęs „petru“: 
„Anykščių rajone – 35,8 tūkst. 
Duokit už tiek, paimsiu tris, 
nebent Valančiaus barake“ 
(kalba netaisyta – red. past). 

Regis, nekilnojamojo turto 
statistiką rajone galima apibū-
dinti anekdotu: jei pats valgai 
kopūstus, o kaimynas – mėsą, 
statistiškai abu valgo balandė-
lius.

Būrelius lanko mažuma 
moksleivių 

Švietimas, kuris aktualus 
turintiems vaikų, taip pat nei 
vienu iš pateiktų kriterijų 
nesiekia šalies vidurkio. Ge-
riausia – 38 vieta tarp 60 sa-
vivaldybių atiteko mokyklų 
skaičiui (2023 metais veikė 7 
mokyklos), bet pagal būrelius 
lankančių mokinių procentinę 
dalį, už Anykščius blogiau tik 
keliose savivaldybėse. Lan-
kančių būrelius mūsų savival-
dybėje buvo tik 16,6 procento 
ir tai 54 vieta tarp 60 savival-
dybių. Ir pagal šį kriterijų sa-
vivaldybė toli nuo savo pačios 
geriausių ankstesnių metų 
rodiklių. Pavyzdžiui, 2020 
metais rajone būrelius lankė 
ketvirtadalis visų (26,1 pro-
cento) rajono mokinių.

187 mokytojai. Tiek jų dirbo 
rajone. 2023 metai buvo pirmi 
metai, kai mokytojų skaičius 
buvo mažesnis nei du šimtai. 
Tai – 41 vieta šalyje. 

Mokinių skaičius rajone 
– 1,9 tūkstančio (44 vieta iš 
60). Panašus skaičius laikosi 
trečius metus iš eilės, tačiau 
taip pat pastebima mažėjimo 
tendencija, nes 2018 metais 
mokinių buvo 2,2 tūkstančio 
(buvo 41 vieta iš 60 savival-
dybių).

Gyventojų mažėja 
kasmet, vyresni 
tik visaginiečiai

Dar viena kategorija, kuri 
apžvelgiama žemėlapyje, pa-
vadinta „Kita“. 

Skaičiai rodo, kad kiekvie-
nus naujus metus Anykščių 
rajonas pasitinka su vis ma-
žesniu gyventojų skaičiumi. 
Visus metus be išimties nuo 
pat pateikiamų 2018-ųjų. Tais 
metais rajone gyveno 24,5 
tūkstančio gyventojų ir rajo-
nas pagal gyventojų skaičių 
šalyje buvo 35 iš 60. 2023-
iaisiais rajone gyveno 22,6 
tūkstančio gyventojų (36 vieta 
tarp 60 savivaldybių).

Anykščiai taip pat lyderis 
tarp aplinkinių rajonų pagal 
dviračių takų ilgį. Jų rajone 
– 19,6 kilometro (šalyje – 24 
vieta tarp 60). Nei vienas ap-
linkinis rajonas neprilygsta 
Anykščiams. Daugiausia iš 
aplinkinių rajonų dviračių 
takų yra Utenoje – 14,8 ki-
lometro, o Kupiškyje jų ilgis 
vos 3,3 kilometro. 

Nors neanalizuojami ko-
kybiniai kriterijai, bet pagal 
skaičių Anykščių rajono 12 
kultūros centrų – vienas ge-
riausių Anykščių statistinių 
rodiklių žemėlapyje (23 vie-
ta iš 60), tačiau ir čia rajonas 
smunka: 2021 metais jų buvo 
15 ir kultūra besididžiuojan-
tis Anykščių rajonas buvo 11 
šalyje tarp 60 savivaldybių. 
Beje, gretima Panevėžio rajo-
no savivaldybė kultūros cen-
trų skaičiumi lyderiavo šalyje, 
jų ten net 33.

Tarp pagrindinių kriterijų 
neiškiriamas, bet galima rasti 
– vidutinio gyventojų amžiaus 
kriterijų. Tik Visagine gyvena 
vidutiniškai vyresni žmonės. 
Ten vidutinis amžius – 52 me-
tai. Anykščiuose – 51 metai. 
Kartu su Birštono ir Ignalinos 
rajono savivaldybėmis, tai an-
tras rezultatas šalyje. Tik kaip 
ir su nuomos kainomis – dis-
kusinis klausimas, ar pozity-
vus. 

Vidutiniškai jauniausi gy-
ventojai yra Kauno ir Klaipė-
dos rajonų savivaldybėse – 39 
metai. 

Užimtumo tarnyba skelbia, 
kad duomenys žemėlapiui su-
rinkti iš jos pačios duomenų 
bazių, „Sodros“, Valstybės 
duomenų agentūros, darbo 
pasiūlymų portalo „CV ban-
kas“, nekilnojamojo turto 
skelbimų portalo „Aruodas“ 
bei Nacionalinės švietimo 
agentūros.

Anykščių rajono savivaldybės pagrindiniai 2023 metų statisti-
niai rodikliai paskelbtame žemėlapyje. 



KOMENTARAI 2025 m. sausio 14 d.IŠ ARTI

2024-ieji „Anykštos“ puslapiuose
Tęsinys. Pradžia 2025-01-03 numeryje

Pasibaigus 2024-iesiems, tradiciškai apžvelgiame, apie ką 
rašė „Anykšta“ tais metais, kokiais įvykiais gyveno Anykš-
čių rajonas.

Šiame laikraščio numeryje – įvykiai nuo spalio iki gruo-
džio mėnesio.

Pagerbimas. Spalio 2-ąją LR 
Seimo skaitykloje surengtas bu-
vusio Anykščių rajono savival-
dybės mero, gamtininko Sigučio 
Obelevičiaus pagerbimas. 

Mokytoja. Spalio 3-iąją 
Anykščių rajono pedagogai 
miesto kultūros centre šven-
tė Tarptautinę mokytojų die-
ną. Metų mokytoja paskelbta 
Anykščių Antano Vienuolio 
progimnazijos pradinių klasių 
mokytoja Eglė Januškevičienė.

Elektromobiliai. Spalio 
11-ąją rašėme, kad Valstybi-
nė miškų urėdija paskelbė, jog 
regioninius padalinius pasieks 
88 elektromobiliai. Trys naujos 
„škodos“ skirtos Anykščių pa-
daliniui.

Knyga. Spalio 11-ąją UAB 
„Anykščių energetinė statyba“ 
administracijos salėje pristatyta 
400 puslapių knyga apie šios 
įmonės istoriją.

Rinkimai. Spalio 13-ąją vy-
kusiuose rinkimuose į LR Seimą 
Deltuvos šiaurinėje apygardoje 
pirmąjį turą laimėjo socialde-
mokratas Arūnas Dudėnas. Su 
juo į antrąjį turą pateko demo-
kratas Tomas Tomilinas. Tarp 
partijų apygardoje daugiausia 
balsų taip pat surinko Lietuvos 
socialdemokratų partija.

Sulaikė. Spalio 18-ąją rašėme, 
kad teisėsauga sulaikė jau anks-
čiau jos akiratyje atsidūrusios 
finansinių technologijų įmonės 
„Foxpay“ akcininkę, kurį laiką 
SPA „Vilnius Anykščiai“ vado-
vavusią Ievą Trinkūnaitę bei jos 
sugyventinį Vilhelmą Germaną.

Nebepretendavo. Spalio 18-
ąją rašėme, kad Kultūros minis-
terija paskelbė būsimas kultūros 
sostines. Anykščiai dar kartą 
tapti Lietuvos kultūros sostine 
nebepretendavo.

Bėgimas. Spalio 19-ąją Ši-
monių girioje, šalia Priepado 
ežero surengtas vienuoliktasis 
tradicinis pagarbos bėgimas 
„Algimanto apygardos patizanų 
kovos takais“.

Islandija. Spalio 25-ąją rašė-
me, kad spalio 13-20 dienomis 
Anykščių rajono savivaldybės 
administracijos direktorė Jurgita 
Banienė lankėsi Islandijos Rei-
kjaviko mieste, kur dalyvavo 
„Erasmus+“ mokymosi kursuo-
se. Buvusi pedagogė ir Švieti-
mo skyriaus vedėja „Anykštai“ 
aiškino, kad į kelionę leidosi su-
prasdama, kad Administracijos 
direktore dirba laikinai ir todėl 
nenori prarasti kvalifikacijos 
švietimo klausimais.

Pergalė. Spalio 27-ąją vyku-
sių rinkimų į LR Seimą Deltu-
vos šiaurinėje apygardoje antrąjį   
turą laimėjo socialdemokratas 
Arūnas Dudėnas.

Raštas. Spalio 29-ąją rašėme, 
kad Anykščių rajono merui Kęs-
tučiui Tubiui įteiktas 269 gyven-
tojų pasirašytas raštas, kuriame 
rašoma, jog nesutinkama su 
Anykščių rajono savivaldybės 
išduotu leidimu UAB „Dauniš-
kio prekyba“ Anykščiuose, Kęs-
tučio gatvėje, statyti prekybos 
centro pastatą.

Teisėjas. Spalio 29 – lapkričio 
2 dienomis Prancūzijos mieste 
Clermont-Ferrand vykusiame 
Europos beisbolo-5 jaunimo 
čempionate Lietuvos rinktinė 
U18 laimėjo pirmąją vietą, o šių 
varžybų vienu iš komisarų dirbo 
kavarskietis Arnoldas Rama-
nauskas.

Pirštas. Lapkričio 5-ąją ra-
šėme, kad Anykščių ligoninėje 
nebuvo budinčio chirurgo, todėl 
pirštą persipjovęs anykštėnas iš 
Anykščių ligoninės turėjo va-
žiuoti į Ukmergės ligoninę to-
kios, regis, elementarios opera-
cijos – susiųti piršto. 

Festivalis. Lapkričio 7-ąją 
Anykščiuose prasidėjo tradici-
nis, penktasis dokumentinių fil-
mų festivalis „ADOX 2024“.

Kvapas. Lapkričio 8-ąją ra-
šėme apie kuriamą Anykščių 
kvapą už beveik 10 tūkstančių 
eurų sumą. Anykščių kvapo su-
kūrimo pirkimas sukėlė didelį 
rezonansą visuomenėje.  

Jubiliejus. Lapkričio 12-
ąją Anykščių kultūros centre 
Anykščių rajono neįgaliųjų 
draugija paminėjo savo 35 metų 
jubiliejų.

Forumas. Lapkričio 14-ąją 
Anykščių Menų inkubatoriuje-
menų studijoje vyko konferenci-
ja „Necentrinių miestų forumas 
2024: pokyčio kodas – kūrybiš-
kumas“. Pranešimus skaitė pra-
nešėjai iš Austrijos, Belgijos ir 
Lietuvos.

Medeliai. Lapkričio 15-ąją 
rašėme, kad Anykščių rajono 
savivaldybės užsakymu UAB 
Anykščių komunalinis ūkis 
pirks ir Anykščių mieste už 14 
tūkstančių 253 eurus sodins 30 
medelių – paprastųjų klevų, ma-
žalapių liepų ir juodųjų pušų. 

Stotis. Lapkričio 19-ąją rašė-
me apie vilnietės poetės, Lietu-
vos rašytojų sąjungos narės Ilzės 
Butkutės įspūdžius iš Anykščių 
autobusų stoties. Poetę ypač šo-
kiravo autobusų stoties tualetas.

Muziejus. Lapkričio 19-ąją 
rašėme, kad Anykščių rajono 
savivaldybės užsakymu už 12 
tūkstančių eurų MO muziejus 
34-iems Anykščių miesto moky-
klų pedagogams teiks ilgalaikes 
kultūrinio ugdymo kompetenci-
jų tobulinimo mokymo progra-
mos paslaugas.

Minėjimas. Lapkričio 19-ąją 
Anykščių Angelų muziejuje-Sa-
kralinio meno centre paminėtas 
šios įstaigos 15 metų įkūrimo 
jubiliejus.

Nubaudė. Lapkričio 22-ąją 
rašėme, kad 93-ejų metų anykš-
tėnas Boleslovas Sedelskis už 
apsilankymą savo buvusioje 
sodyboje Trumbatiškyje (De-
beikių seniūnija) gavo 8 eurų 
baudą. Ją senolis gavo už tai, 
kad vaikščiojo po privačią teri-
toriją, kuri jam nebepriklauso.

Gilės. Lapkričio 22-ąją 
Anykščių koplyčioje 6-ąjį kartą 

vyko apdovanojimai „Turizmo 
gilės“, skirti padėkoti Anykščių 
kraštą garsinantiems turizmo 
paslaugų teikėjams.

Klipas. Lapkričio 26-ąją ra-
šėme, kad už 17 tūkstančių 544 
eurus viešoji įstaiga „We Love 
Lithuania“ Anykščių rajono sa-
vivaldybės užsakymu sukurs 4 
minučių trukmės vaizdo klipą 
apie Anykščius.

Skandalas. Lapkričio 29-
ąją rašėme apie driokstelėjusį 
skandalą Anykščių labirintų 
parke. Parko darbuotojams 
mesti kaltinimai priekabiavus 
prie paauglių, o viena 16 netu-
rinti nepilnametė galimai buvo 
išprievartauta. Dėl šio įvykio 
Utenos apskrities vyriausiasis 
policijos komisariatas pradėjo 
ikiteisminį tyrimą.

Vėliava. Lapkričio 29-ąją 
rašėme, kad vienas žinomas ir 
gerbiamas anykštėnas redak-
cijai pranešė, jog ant buvusio 
„Sodros“ pastato Anykščių 
mieste Kęstučio gatvėje plė-
vesuoja apiplyšusios vėliavos. 
Po žinios paskelbimo portale 
anyksta.lt, vėliavos nuo pastato 
sienos dingo.

Žvaigždė. Lapkričio 29-ąją 
Panevėžio prekybos, pramo-
nės ir amatų rūmų Metinėje 
asamblėjoje bronzine „Darbo 
žvaigžde“ apdovanota UAB 
„Anykštos redakcija“ direkto-
rė-vyriausioji redaktorė Graži-
na Šmigelskienė. Apdovanoji-
mas teikiamas verslo atstovams 
už nuopelnus Lietuvos ūkio 
gerovei. 

Vadovė. Gruodžio 3-iąją 
rašėme, kad Anykščių rajono 
tarybos narė Sonata Veršelie-
nė vadovaus Utenos kultūros 
centrui.

Posėdis. Gruodžio 5-ąją sku-
biai sušauktas Anykščių rajono 
tarybos Etikos komisijos posė-
dis, kuriame nagrinėtas Anykš-
čių rajono mero Kęstučio Tubio 
skundas. Meras prašė ištirti jo 
politinio bendražygio, pagal 
Lietuvos valstiečių ir žaliųjų 
sąrašą į rajono tarybą išrinkto 
Romo Pačinsko veiksmus. Me-
ras Etikos komisijai nurodė, kad 
prašo išsiaiškinti, ar Tarybos 
narys, bendraudamas su UAB 
„Dauniškis ir Ko“ atstovais, 
nebandė žlugdyti šios įmonės 
investicijų į Anykščius. 

Lenta. Gruodžio 6-ąją rašėme, 
kad už 12 tūkstančių 211 eurų 
Anykščių rajono savivaldybė 
perka elektroninę interaktyvią 
lentą, kuri bus pakabinta savival-
dybės pastato pirmajame aukšte.

Eglė. Gruodžio 6-ąją įžiebta 
Anykščių kalėdinė eglė.

Premija. Gruodžio 7-ąją 
Anykščių L. ir S. Didžiulių vie-
šojoje bibliotekoje keturioliktąjį 
kartą įteikta Antano Baranaus-
ko literatūrinė premija. Ji skirta 
biržiečiui eseistui, poetui, foto-
grafui Aliui Balbieriui už knygą 
„Aš žudžiau jūrų žvaigždes“.

Kvapas. Gruodžio 10-ąją 
Anykščių kultūros centre visuo-
menei pristatytas už beveik 10 
tūkstančių eurų sukurtas Anykš-
čių kvapas.

Parama. Gruodžio 13-ąją 
rašėme, kad Anykščių rajono 
savivaldybė skyrė dalinį finan-
savimą smulkiojo ir vidutinio 
verslo projektams. 1 tūkstančio 
475 eurų parama skirta ir Anykš-
čių rajono mero Kęstučio Tubio 
patarėjo Lino Šulskaus žmo-
nos, advokatės Sigitos Mačy-
tės-Šulskienės verslo projektui. 
Taip pat parama skirta jos sesers 
Kristinos Mačytės-Motiejūnie-
nės įmonės MB „Tikslu tikslu“ 
projektui – 2400 eurų.

Atsinaujins. Gruodžio 13-ąją 
rašėme, kad Anykščių L. ir S. 
Didžiulių viešoji biblioteka už 5 
tūkstančius eurų atnaujins logo-
tipą, o už 6 tūkstančius eurų kurs 
naują internetinę svetainę.

Maišeliai. Gruodžio 13-ąją 
rašėme, kad Anykščių rajono 
savivaldybė už 10 tūkstančių 
415 eurų įsigijo lauko reklamos 
tentų, maišelių, gertuvių, kalen-
dorių, lipdukų.

Paskola. Gruodžio 20-ąją 
rašėme, kad Anykščių rajono 
savivaldybė ketina imti paskolą 
projektams įgyvendinti.

Apsivertė. Gruodžio 27-ąją 
rašėme, kad Skiemonių seniū-
nijoje nuo kelio nuslydo ir ant 
šono apsivertė UAB Anykščių 
komunalinis ūkis laidotuvių au-
tomobilis, vežęs mirusį žmogų į 
Utenos krematoriumą. 

Rezidencija. Paskutinę 2024-
ųjų dieną rašėme, kad žlugo 
idėja Anykščius padaryti Kalė-
dų Senelio rezidencija. Istorijų 
dvarelyje nuo 2019-ųjų veiku-
sios Kalėdų Senelio rezidencijos 
šiemet nebeliko.

-AnYkŠTA
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savaitgalio diskusija

(Kalba netaisyta – red. past.)

„Savaitgalio diskusija“ portale anyksta.lt – nuolatinė 
portalo rubrika. Baigiantis kiekvienai darbo savaitei, kvie-
sime skaitytojus portale anyksta.lt diskutuoti anykštėnams 
aktualiomis temomis, o antradieniais „Anykštoje“ spaus-
dinsime šių diskusijų apžvalgas. 

tautos balsas

Kokią pridėtinę naudą Anykščiams jau davė Tilto gatvės 
kompleksas?

Anykščiuose už 2,5 mln. eurų įrengtas Tilto gatvės kom-
pleksas, atnaujintuose pastatuose veikia Anykščių bendruo-
meninis ir socialinio verslo bei paslaugų klasteris, vieną iš 
pastatų savivaldybė nuomoja restoranui. Kaip manote, 
ar jau atsipirko ši 2,5 mln. vertės investicija į Tilto gatvės 
komplekso sukūrimą? Kokią, jūsų manymu, šis komplek-
sas jau davė pridėtinę naudą Anykščių miestui? Kaip ma-
note, kokių naujovių reikėtų Tilto gatvės komplekse, kad 
jame lankytųsi daugiau žmonių?

Spuogas Jurgis: „Nereika-
lingas dalykas, kaip ir Lajų ta-
kas, mineralinio vandens grę-
žinys miesto parke, televizorių 
ekranai miesto centre ir kiti pa-
našūs dalykai. Dar gerai, jei vi-
sokiems niekams prašvaistomi 
europiniai pinigai, bet daug pi-
nigų išteka ir iš rajono biudžeto. 
Visus sprendimus reikia priimti 
bendraujant su visuomene, o ne 
valdininkų kabinetuose.“

Abejonės: „Kai nesi val-
džioje, nežinai užkulisų, neturi 
visos informacijos, tai apie ką 
gali diskutuoti šia tema? Kažin, 
kiek laiko Tilto gatvės kom-
pleksui reiks imituoti „įvei-
klinimą“? Žiūrėki, po kokių 5 
metų, galimai prasidės tradi-
cinis privatizavimas ilgalaikės 
nuomos pavidalu ir visa gerovė 
atsidurs pas tuos, kurie turtin-

gesni, įtakingesni ir valdžios 
globojami. Eilinis anykštėnas 
tos pridėtinės vertės nelabai ir 
paragaus. ES pinigai nėra dova-
na – Lietuva irgi moka pinigus 
į ES kasą, o tai reiškia, kad visų 
mokesčiais remiami: projektė-
liai, dotacijos, paramos ir t. t.“

Pasiūlymas: „Tilto gatvėje 
reikia įkurti „šlovės“ muziejų. 
Čia ant vieno iš kalnelių pasta-
tyti „lazdomis“ apšviestą amfi-
biją, nuo kultūrnamio perkelti 
ekraną, kuriame Levitano balsu 
būtų pasakojama apie savival-
dybės nesąmones, gausiai ilius-
truojant pavyzdžiais iš statybų, 
pirkimų, kitokio biudžeto pini-
gų tratinimo. Patalpose galima 
eksponuoti kvepalus, triusikus, 
gertuves, nuotraukose rodyti 
žalingus miestui ir žmonėms 
projektus. Prie amfibijos pasta-

tyti mikrofoną, kuriuo nuolat 
naudotųsi tarybos opozicija ir 
gyventojai.“

Kraštiečiai iš Vilniaus: 
„Reikia, kad tuose pastatuose 
kasdien, pastoviai, o ne šven-
tėmis, išimtinais atvejais vyktų 
gyvenimas, kad visiems: ir vie-
tiniams, ir atvykėliams – būtų 
aišku, kas kur vyksta, kas ką 
organizuoja. Dabar visokių 
namų pilna aplinkui, vienur tik 
spynos pasitinka, kitur kažko-
kios neaiškiais pavadinimais 
firmos įsikūrusios. Ir koks ten 
sutvarkymas tos vietos, jei ša-
lia apšnerkšta autobusų stotis, o 
vamzdžiai -šviestuvai visur ky-
šantys tai kažkokios architektų 
fantazijos.“

Žinoma kad NE: „Jei nesą-
monės ten kuriasi, tai kaip gali 
atsipirkt? Be to, kavinukė irgi 
keistokai: tai dirba, tai nedirba. 
Kiek teko praeit, vis uždaryta. 
Mirštantis kaimelis, o kiek Vil-
niaus kaimiečių priviso ir kas 
iš jų? Tik kaires pažiūras sklei-
džia.“

Darbdavys: „Šis projektas se-
niai būtų atsipirkęs, jei būtų pa-
talpos nuomuojamos už pinigus, 
o ne pagal pažintis. Jau kiek yra 
norinčiu tirą nuomuoti, ateini, 

sako: „Ką darysi, ne netinka“, 
nors siūlai 400 už nuomą, net 
nekalba, yra pažadėta kažkam. 
O dėl akių daro konkursus pa-
slėptus, kur niekas nežino, kur 
skelbta. Turim miesto ekraną, 
pradėkit dėti info ten apie viską. 
Bijot konkurencijos.“

Anykštėnas: „Nesilankau ten, 
bet pravažiuojant vaizdą gadina 
tie gauburiai bei naktį važiuojant 
– stulpai. Geriau pusė ju būtų 
kažkur prie bažnyčios ar parke. 
Stotis apgailėtina. Sankryžoje 
žiedas būtų geresnis sprendimas 
nei šviesoforai…“

Tikroji vertė: „Anykštėnai 
turi didesnių problemų nei ES 
lėšų įsisavinimas vardan Tilto 
gatvės komplekso trinkelizaci-
jos ir pagaliukizacijos. Anykš-
čių pagrindinė stiprybė – natūra-
li gamta. Deja, architektams šio 
projekto taip neatrodo. Pažiūrė-
kit į Vilkaviškio autobusų stotį, 
štai ten aukšto lygio architektū-
rinis darbas, kai išsaugomas vie-
tinės gamtos unikalumas. Apie 

Anykščių autobusų stotį galima 
tik patylėti. Medicinos paslau-
gos vis labiau nepasiekiamos.  
Chirurgai, akių gydytojas, vaikų 
ligų skyrius – ar tai pramoga, ar 
visgi būtinybė? Ar edukaciniai 
renginukai tame komplekse kaip 
nors padeda spręsti anykštėnų 
problemas dėl medikų trūkumo, 
sudėtingo susisiekimo, bedar-
bystės, mažų atlyginimų?“

Anupras: „kol šalia nudrož-
ta autobusų stotis su tarybinio 
„lygio” tualetais, o sankryža ne 
žiedinė, o reguliuojama švieso-
forais, tai ta bendrai vieta atro-
do nekaip ir toliau taip atrodys. 
Kaip sena mašina, kuriai vienas 
papuvęs šonas naujai sutvarky-
tas.“

Anykštėnė: „Pagerėjo mies-
to vaizdas. Bet nėra patraukli 
vieta, nebent atvyksta svečias, 
pasivaikštom pakrante. Geriau 
norėtųsi, kad miesto parkas at-
sinaujintų. Tai būtų įvairaus am-
žiaus žmonėms.“

Apdovanoti sportininkai
Sausio 9 dieną Anykščių kultūros centre vyko geriausių 

Anykščių kūno kultūros ir sporto centro (AKKSC) sporti-
ninkų apdovanojimo šventė.

Geriausia komanda šiuose 
apdovanojimuose paskelbta  
„KKSC–Elmis“.

Tarp krepšininkų geriausiu 
pripažintas Žygimantas Žiukas, 
graikų–romėnų imtynėse – Ki-
pras Puikis, žirginiame sporte 
– Jūnė Baltrušiūnaitė, plaukime 
– Julius Bačkulis, slidinėjime 
– Matas Gražys, biatlone – Juo-
zas Augustinavičius, sunkiojoje 
atletikoje – Gintarė Bražaitė.

„Metų proveržio“ nominacija 
skirta Evelinai Navašinskaitei, 
„Metų pagalbininkės“ – Sona-
tai Ermolavičienei.

Perspektyviausiais AKKSC 
sportininkais tapo Danielius 
Kanonovas (sunkioji atletika), 
Gabrielė Ambraškaitė (plauki-

mas), Rusnė Motiejūnaitė (bi-
atlonas), Daugirdas Velėnius 
(imtynės), Adomas Arlauskas 
(futbolas), Nojus Linartas (sli-
dinėjimas) ir Ainoras Vogulis 
(krepšinis).

AKKSC už ilgametį darbą 
ir atsidavimą Anykščių rajono 
sportui apdovanojo keturis tre-

nerius: Juozą Šiaučiulį (futbo-
las), Algį Drūsį (slidinėjimas), 
Redą Pivoriūną (plaukimas) ir 
Algirdą Ananką (sunkioji atle-
tika).

Renginį vedė ir pasirodymą 
surengė reperis Vytautas Medi-
neckas-Ironvytas.

 -AnYkŠTA

Nesąžiningas esu

Savo nuomonę išsakykite 
paskambinę į „Anykštą“  

+370 381 59 458, 
+370 671 76 995 

arba el. paštu 
anyksta@anyksta.lt  

Einant į „Norfos“ parduotuvę, 
tarp dviejų durų nepažįstamas, 
aukštas, stambus vyriškis, trin-
damas rankas, žemai nusilenkęs, 
pasveikino mane, lyg būčiau ge-
ras pažįstamas ar draugas. San-
tūriai linktelėjau galvą. 

– Keistas anykštėnas, – pa-
galvojau, eidamas link stovin-
čių vežimėlių. 

Iškraudamas prekes iš veži-
mėlio, išgirdau balsą: 

– Gal galėtum keletą kapeikų 
paaukot? 

Žiūriu, tas pats, mane nuo-
lankiai pasveikinęs „draugas“ 
stovi. 

– Žinokit, neturiu nei vienos 
kapeikos, – nuoširdžiai prisipa-
žinau. 

Jis padėjo ranką ant veži-
mėlio, man primindamas jame 
esantį „lobį“. 

– Čia gi mano euras įdėtas, 
– priekaištaudamas jam pasa-
kiau. 

– Ooo, – supratingai pasakė 
jis, apsisukęs nuėjo, leisdamas 

sau suprasti, kad toks didelis 
pinigas – neaukojamas.  

Gal po dviejų savaičių, sto-
vėdamas „Norfos“ parduotu-
vėje prie vežimėlių, įsitikinau, 
kad neturiu tinkamos monetos. 
Maloni kasininkė man padavė 
mėlyną plastikinį žetonėlį. Iš-
manusis plastiko gabalėlis atra-
kino vežimėlį. 

Kraunant prekes, iš veži-
mėlio staiga „išdygo“ mano 
„draugas“. Mane persmelkė 
juoda mintis: „Troškulys alko-

holiui priverčia žmogų taip nu-
sižeminti“. Per mane „perbėgo 
velniukas“ ir aš iš vežimėlio 
paėmęs prekes, galvos linkte-
lėjimu parodžiau vežimėlį. Jis, 
žemai nusilenkęs, nudardėjo su 
vežimėlyje įdėtu plastiko gaba-
lėliu. Paskubėdamas išvažiavau 
iš įvykio vietos. Išvažiavęs iš 
miesto, pagalvojau, kad nesąži-
ningas esu, tartum pasityčiojau 
iš vargšo žmogaus. 

– O gal tą žetonėlį jis kažkam 
parduos, – teisindamas savo ne-
tinkamą poelgį, pagalvojau aš. 

Nusiraminau tik tada, kai 

tvirtai sau prisižadėjau, kad, 
pamatęs savo „draugą“, priei-
siu, priminsiu žetonėlio istoriją 
ir atsiprašydamas paduosiu jam 
tą didelį pinigą – eurą. 

Žinoma, nesiglėbesčiuosiu 
kaip gerbiama V. Blinkevičiūtė 
su gerbiamu S. Skverneliu. 

Aloyzas

Sunkiojoje atletikoje geriausia sportininke pripažinta Gintarė 
Bražaitė.

Renginį vedė reperis Vytautas Medineckas-Ironvytas (dešinėje – 
AKKSC direktorius Arvydas Krikščiūnas).             AkksC nuotr.
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perka

parduoda

Kaminų įdėklai, 
pristatomi kaminai.

Skarda 0,6–0,8 mm storio. 
Kaminų remontas, angų didini-
mas, galvutės mūrijimas, skar-
dinimas, židinių statyba. Stogų 
dengimas. Patirtis 20 m.
Mob.: +370 612 36 705, +370 652 37 118.

ŪKININKAS ieško žemės 
ūkio paskirties žemės 

Anykščių rajone. Nuomai/
pirkimui.

Mob. 0 627 25 989.

Nekilnojamasis turtas

Dviejų kambarių butą 
Anykščiuose, Pušyno mikrora-
jone, J. Basanavičiaus g. 60. 
51,5 kv., 2 aukštas. 
68 000 Eur. 

Mob. +370 687 25 892.

Kuras

Pasvalio kuro bazė parduoda: 
akmens anglis, baltarusiškus 
durpių briketus, uosio pjuvenų 
briketus. Greitai atveža. 

Mob. +370 611 47 405.

Prekyba RUF medienos bri-
ketais ir kokybiškomis sertifi-
kuotomis granulėmis. 

Mob. +370 600 61 305.

UAB „Utenos gelžbetonis“, 
aukštos kokybės pjuvenų (miš-
rių) briketus, granules. Kaina 
sutartinė. Atveža. 

Mob. +370 614 59 869.

pigiNtos sKaldytos 
malKos už 

NesKaldytų KaiNą.
Beržas, juodalksnis, drebulė. 

Vežame ir kaladėmis,
po 5,10,13,15 metrų.

mob. +370 600 22 488.

Brangiai – įvairius automo-
bilius, mikroautobusus, mo-
tociklus, tinkančius tolesnei 
eksploatacijai arba ardyti. 
Pasiima. 

Mob. +370 611 77 722.

UAB „Torvisida“ brangiai – 
juodojo, spalvotojo metalo lau-
žą, akumuliatorius. 

Vairuotojų g. 7 B, Anykščiai, 
dėl darbo laiko paskambinti. 

Mob. +370 699 60 871, 
+370 622 60 349.

PERKAME
arba nuomojamės 

žemės ūkio paskirt ies 
žemę Kurklių, Anykščių, 
Gražiavietės kadastrinėse 

vietovėse. Perkame šiaudus.
 Mob. +370 687 76 191.

agRo įmonė aukščiausio-
mis kainomis superka įvairių 
veislių veršelius iki 3 mėn., 

bei avis, ypač brangiai Belgų 
mėlynuosius. Sveria el. 

svarstyklėmis, moka PVM, 
dirba ir savaitgaliais, nurašo.

Mob.: +370 659 95 647, 
+370 604 44 438.

Brangiai superkame 
įvairius automobilius, 

išrašome sunaikinimo pažymė-
jimus paramai gauti, paruošia-
me dokumentus, atvykstame 

pasiimti į vietą visoje Lietuvoje.
 Mob. +370 646 17 715.

Tiesiogiai perka mišką; 
apvalią medieną.
pjauna medieną.

parduoda medieną ir 
atraižas. Pristato

Mob. +370 686 86 702.

automobiliai

Automobilius, išrašo utiliza-
cijos pažymą kompensacijai 
gauti. 

Mob. +370 629 10 247. 

Automobilius, mikroautobu-
sus, visureigius.

Mob. +370 648 67 177.

gyvuliai

Agentas Algirdas – veršelius. 
Moka 6 – 21 proc. Atsiskaito 
iš karto, sveria elektroninė-
mis svarstyklėmis.

Mob.: +370 687 21 828, 
+370 675 95 128.

Nuolat brangiai: karves, bu-
lius, telyčias, avis. Veršelius 
auginti iki 2 mėn. Moka prie-
dus, PVM. Greitai išsiveža.

Mob. +370 656 40 439.

Malkas 3 m rąsteliais. Veža 
15-30 erdm. miškavežiu. 

Mob. +370 684 81 890.

Veža miškavežiu įvairių rūšių 
malkas. Rąsteliai 15 m ir 30 m. 
Pristatymas nemokamas. 

Mob. +370 672 42 082.

Malkas, Anykščių r. Greitas 
pristatymas. Turi ir sausų.

Mob. +370 675  63 191.

Sausas skaldytas malkas, 
supjaustytas atraižas. Veža 
2,5 - 5 metro.

Mob. +370 612 56 929.

AVINAS. Metas bus nelengvas 
ne tik dėl didelio darbo krūvio, 
bet ir dėl kitų žmonių valdingu-
mo, spaudimo. 

JAUTIS. Jums gali kilti rū-
pesčių per nepažįstamus žmo-
nes. Jeigu laikote egzaminą, 
pasistenkite elgtis sąžiningai, 
nes už veiksmus teks atsakyti.

DVYNIAI. Galite gauti ne-
kokią žinią apie savo draugą, 
pažįstamą. Arba kils keblumų 
dėl nebaigto projekto.

VĖŽYS. Kitų žmonių rei-
klumas, valdingumas jums kels 
įtampą. Norėsis įrodyti, kad 
nesate prastesni. 

LIŪTAS. Būsite labai darbš-
tūs, gal net iki fanatizmo. Ne-
palanki savaitė sveikatai. At-
sargiai kelyje. 

MERGELĖ. Jums seksis 
prikaustyti kitų dėmesį, prista-
tant savo idėją. Rizikingos in-
vesticijos gali kelti nerimą.

SVARSTYKLĖS. Jus gali 
slėgti situacija namuose, šei-
moje. Verslas ar kita veikla leis 
šiek tiek užsimiršti.

SKORPIONAS. Veikiausiai 
jūs jausitės padėties valdovais. 
Jūsų klausys ir gerbs. Galvoki-
te, ką kalbate ir ką darote.

ŠAULYS. Jūsų noras labiau 
prasigyventi, daug uždirbti 
skatins griebtis tokių verslo 

būdų ar pajamų šaltinio vari-
antų, kurie primena rizikingas 
aferas.

OŽIARAGIS. Imsite vade-
les į savo pasitikinčias rankas 
ir bandysite viskam vadovauti, 
viską kontroliuoti. Su gera ko-
manda galite daug nuveikti. 

VANDENIS. Būsite linkę 
neapskaičiuoti savo jėgų tiek 
dirbdami, tiek vadovaudami ki-
tiems. Lengva padaryti klaidų, 
pakenkti sau ir aplinkiniams.

ŽUVYS. Svarbiausia ir įdo-
miausia jums bus bendrauti su 
kitais bei jausti kolektyvo pa-
laikymą. Tarp tų, kuriuos laiko-
te bendraminčiais, yra asmuo, 
kuris mielai pakištų koją. 

Teleloto. Tiražas 1501 Žaidimo data: 2025-01-12 Skaičiai: 60 20 69 30 37 72 61 16 70 57 32 54 35 
14 22 59 1 45 52 21 9 58 31 62 53 5 41 55 28 50 19 36 40 27 15 51 17 75 66 39 13 (Teleloto+ pirmieji 
11 kamuoliukų, keturi kampai, eilutė, įstrižainės) 24 74 11 56 63 26 42 48 73 23 49 (visa lentelė) Prizai 
Žaidimas Laimėjimas Laimėtojų skaičius Užbraukus visą lentelę 24844.00€ 1 Užbraukus įstrižaines 
18.00€ 457 Užbraukus eilutę 2.00€ 12181 Užbraukus keturis kampus 6.00€ 7597 Papildomi prizai Bi-
lietas Prizas 0039490 TV turnyras 500 Eur į namus 0095972 TV turnyras 500 Eur į namus 0116141 TV 
turnyras 500 Eur į namus 0121694 TV turnyras 500 Eur į namus 0122471 TV turnyras 500 Eur į namus 
0259239 TV turnyras 500 Eur į namus 0303014 TV turnyras 500 Eur į namus 0024485 Automobilis 
Renault Clio 0026752 Automobilis Škoda Fabia 0207026 Automobilis Toyota Yaris Hybrid 0044020 
Automobilis Toyota Yaris Hybrid 0305564 Automobilis VW T-CROSS 027*902 Pakvietimas į TV stu-
diją 024*771 Pakvietimas į TV studiją 007*820 Pakvietimas į TV studiją

ĮmoNė BRaNgiai peRKa mišKą 
visoje Lietuvoje, vertina nemo-

kamai, rengia miškotvarkos 
projektus, atsiskaito iškarto, 

apmoka visas išlaidas
mob. +370 646 79 600.

Krepšinis. Anykščių „KKSC–
Elmio“ ekipa (9/4) sėkmingai 
pradėjo 2025-uosius metus. Šešta-
dienį Ramūno Šližio auklėtiniai iš-
vykoje 66:63 įveikė Švenčionėlių 
„Ridos“ komandą (5/8) ir įsirašė 
devintąją pergalę „Nostra.lt–RKL“ 
čempionate. Rezultatyviausiai sve-
čių klube žaidė vidurio puolėjas 
Donatas Radžiūnas, kuris pelnė 
13 taškų ir atkovojo 5 kamuolius. 
„KKSC–Elmis“: D. Radžiūnas 13, 
T. Jodelis 12, M. Judickas 10, K. 
Volkovas 9, D. Ridikas 8 (15 atk. 
kam.), P. Martinonis 7, G. Žiukas 
4, E. Sriubas 3. „Rida“: I. Venskus 
19, M. Morkevičius 13. Artimiau-
sias pirmenybių rungtynes anykš-
tėnai žais sausio 18 dieną, kai na-
muose susitiks su Ukmergės „SC 
Jusema“ komanda.

Krepšinis II. Jaunieji Anykš-
čių KKSC krepšininkai aktyviai 
pradėjo 2025-uosius metus. Šią 
savaitę U14 ekipa sužaidė dve-
jas MKL pirmenybių rungtynes. 
Trečiadienį Pauliaus Leonavi-
čiaus auklėtiniai išvykoje 66:50 
įveikė Vilniaus KM IV komandą. 
Rezultatyviausiai svečių gretose 
žaidė V. Sriubas ir H. Čižauskas, 
pelnę po 17 taškų. J. Ramoška 
įmetė 14, I. Jucevičius – 10 taškų. 
Penktadienį U14 ekipa savų sir-
galių akivaizdoje 58:43 nugalėjo 
Švenčionių SC komandą.  Šeimi-
ninkus į pergalę vedė I. Jucevičius 
(16 tšk.), H. Čižauskas (12), J. 
Ramoška (11). Tuo tarpu U16 ko-
mandai ketvirtadienį teko išvyko-
je 77:104 pripažinti Biržų KKSC 
pranašumą. Svečių neišgelbėjo 25 
taškus pelnęs J. Zlatkus. B. Juotka 
ir G. Augustinas įmetė po 13, D. 

Ulys – 9 taškus.
Krepšinis III. Anykščių rajono 

krepšinio lygoje neliko nepralai-
mėjusių komandų. Ketvirtajame 
pirmenybių ture dramatišką per-
galę pasiekė Ukmergės „Mokas“ 
ekipa, kuri paskutinėmis rung-
tynių sekundėmis 74:72 palaužė 
„Draugų“ komandą. Kitose rung-
tynėse „Šilo klinika“ 91:88 nuga-
lėjo „Traupį“. Įspūdingiausią turo 
pergalę pasiekė „Sporto centro“ 
ekipa, kuri rezultatu 100:48 su-
triuškino „Veteranus“. „Mokas“ 
(M. Sviridovas ir T. Troška po 15) 
– „Draugai“ (V. Peleckas 18, A. 
Sketeris 13) 74:72. „Sporto cen-
tras“ (Ž. Šapoka 25, M. Čerškus 
18) – „Veteranai“ (T. Baravykas 
18, D. Šližys 10) 100:48. Šilo kli-
nika“ (D. Ridikas 30, D. Radžiū-
nas 14)  – „Traupis“ (A. Narbutas 
42, S. Butkys 19) 91:88.

sprintas
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anekdotas

oras

-1
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mėnulis
sausio 14 – 16 d. – pilnatis.

Paulius, Skirgaila, Snieguolė, 
Meda, Povilas.

Feliksas, Teodozijus, Auksė, 
Hilarijus, Laimis, Lilija.

šiandien

sausio 15 d.

vardadieniai

Marcelis, Norgailas, 
Norgailė.

sausio 16 d.

Šaligatvių valymo ypatumai – gal pavasarį 
ruošiamasi sodinti bulves?

Jei manai, kad valdžiai ant ta-
vęs nusispjaut, pabandyk nors 
kartą nesumokėti mokesčių.

***
Krenta lėktuvas. Lakūnas:
- Baze, baze! Aš pirmas! Ku-

ras baigėsi, aukštis 30 tūkstan-
čių metrų! Krentu! Praneškite 
instrukcijas!

- Pirmas, pirmas! Aš bazė! 
Atidžiai klausykite instrukcijų 
ir kartokite: „Tėve mūsų, kuris 
esi danguje...“

***
Pribėga Petriukas prie senelio 

ir prašo jo:
- Seneli, duok pinigų, iš pen-

sijos atiduosiu!
Senelis sutrinka ir klausia Pe-

triuko:
- Iš kokios pensijos?
- Kaipgi iš kokios, iš močiu-

tės! - nekantriai atsako jam Pe-
triukas.

***
Žiūri pro langą tėtis ir sūnus. 

Sūnus klausia:
- Tėti, paaiškink, kas yra gir-

tuoklis?
Tėtis noriai moko sūnelį:
- Pažiūrėk, ten auga keturi 

medžiai. Jei kam atrodo, kad 
ten aštuoni medžiai - tas yra 
girtuoklis!

- Tėti, bet ten tik du me-
džiai...

***
- Bičiuli, kas tau atsitiko?!
- Tai va, užpuolė, sumušė, dar 

pinigus atėmė...
- O tu nors jų veidus įsimi-

nei?
- Ką ten įsimint? Aš ką, savo 

žmonos nepažįstu?

Robertas AleksiejūnAs
robertas.a@anyksta.lt

Anykščių gatves ir šaligatvius žiemos metu prižiūrinti UAB „Ecoservice projektai“ su 
savo technika darko miesto aplinką. 

Apie tai „Anykštai“ papasakojo Anykščių socialinės gerovės centro vadovas Sigitas Pe-
travičius, pasidalijęs nuotraukomis, kuriose užfiksuota, kaip aplaidžiai ir neatsakingai va-
lomas šaligatvis Anykščiuose, J. Basanavičiaus gatvėje.

„Anykščiuose, J. Basanavi-
čiaus gatvėje, taip „gražiai“ 
stengiasi nukasti sniegą, kad 
net palei šaligatvius su buldo-
zeriu nukasa velėną. Baigia 
išlyginti visą pievutės šlaitą. 
Nuo šaligatvio gal geras metras 
praplatintas. Tos velėnos kiekis 
jau net toks, kad net traktorius 
– tas, kuris sniegą kasa – sun-
kokai bepravažiuoja.

Neaišku, ką sumanė savi-
valdybės samdoma įmonė, gal 
pavasarį sodins bulves? Nauja 
strategija apželdinimo bus“, – 
komentavo S. Petravičius.

Anykščių socialinės gerovės 
centro direktorius S. Petravi-
čius sakė, kad jo nufotografuo-
ti vaizdai yra šalia jo motinos 
namų. Jis sakė, kad praėjusią 
žiemą „Ecoservice projektai“ 
šaligatvį valė normaliai, tačiau 
tai, ką jis pamatė šiemet, ir nu-
stebino, ir papiktino.

„Labai jauni vairuotojai tech-
niką valdo, gal nelabai moka“, 
– svarstė S. Petravičius.

Pašnekovas kalbėjo, kad pa-
vasarį jo nufotografuota vieta 
miesto Pušyno mikrorajone at-
rodys tragiškai. S. Petravičius 
pasakojo, kad suniokota veja, 

skirianti šaligatvį ir privačią 
teritoriją, buvo pasėta maždaug 
prieš penkerius-šešerius metus.

„Mes šią veją vasaros metu 
ir nupjauname, kai tvarkomės 
prie namų. Bet dabar tragedi-
ja – reikės sėti žolę pavasarį. Ir 
pikčiausia, kai „buldozeriuoja“, 
tai ant tos vietos dar ir druskos 
užbarsto ten, kur žolė buvo“, – 
sakė S. Petravičius.

Apie skaitytojo iškeltą pro-
blemą redakcija informavo 
UAB „Ecoservice projektai“. 
Bendrovė redakcijai atsiuntė  
„Ecoservice projektai“ Regiono 
teritorijų priežiūros administra-
vimo vadovės Aušros Solnce-
vienės komentarą.

„Situacija dėl technikos su-
gadintos vejos J. Basanavičiaus 
gatvėje mums yra žinoma. Re-
aguodami į ją, organizavome 
papildomus mokymus darbuo-
tojams, priminėme, į ką svarbu 
atkreipti dėmesį, kad išveng-
tume panašių atvejų ateityje. 
Atsiprašome gyventojų dėl šios 
situacijos. Pavasarį, kai tik leis 
oro sąlygos, veja bus atsėta“, – 
pažadėjo A. Solncevienė.

„Anykšta“ taip pat pasidomė-
jo, kas turėtų nuvalyti įvažiavi-

Anykščių socialinės gerovės centro vadovas Sigitas Petravičius sakė, kad „Ecoservice projektai“ ne 
tik sudarkė šalia šaligatvio esančią veją, tačiau ant jos dar pila ir druskos. 

mus į privačius namus: ar šali-
gatvius valanti tarnyba, ar patys 
gyventojai.

„Už įvažiavimų į privačius 
namus valymą atsakingi pa-
tys gyventojai, tai – jų privati 
valda. „Ecoservice projektai“ 
prižiūri kelius ir šaligatvius, 
priklausančius Anykščių rajono 
savivaldybei“, – nurodė „Eco-
service projektai“ atstovė A. 

Solncevienė.
Bendrovei „Ecoservice pro-

jektai“ taip pat pateikėme 
klausimą, kas turėtų valyti ša-
ligatvius šalia įstaigų, prie ku-
rių yra įrengti kelio ženklai ir 
bendrovės technika, negalėda-
ma šaligatviu pravažiuoti, juos 
palieka nenuvalytus.

„Anykščių mieste žiemos 
sezonu takus ir šaligatvius pri-
žiūri dvi įmonės. Mūsų įmonė 
prižiūrimose teritorijose nau-
doja valymo techniką, kiek 
įmanoma labiau pritaikytą siau-
riems miesto šaligatviams (ne-
dideli traktoriai, motošluotos), 
kad liktų kuo mažiau rankinio 
darbo, valant sniegą aplink 
kliūtis“, – komentavo A. Soln-
cevienė.

„Ecoservice projektai“ re-
dakcijai atsiųstame komentare 
taip pat priminė, kad „Anykš-
čių mieste gatvės ir šaligatviai 
valomi prioriteto tvarka, kurią 
nustato savivaldybė. Pirmiausia 
valomos gatvės šalia ugdymo 
įstaigų, ligoninių, viešųjų įstai-
gų. Taip pat skubiai valomi tie 
ruožai, kurie yra pavojingiausi 
vairuotojams: įkalnės ir nuo-
kalnės, tiltai, viadukai. Kalbant 
apie šaligatvius, pirmiausia va-
lomi ir barstomi tie, kuriais pa-
siekiamos gydymo, švietimo ir 
kitos įstaigos.“

Priminsime, kad praėjusių 
metų lapkritį su „Ecoservice 
projektai“ atstovais susitiko 
Anykščių rajono savivaldybės 
vadovai bei kalbėjosi apie ga-
tvių bei šaligatvių priežiūrą žie-
mos metu.

Po susitikimo savivaldybės 
išplatintame pranešime buvo ra-
šoma, kad „Anykščių rajono sa-
vivaldybė ir toliau rūpinsis, kad 
visos žiemos priežiūros priemo-
nės būtų vykdomos profesiona-
liai ir laiku, užtikrinant sklandų 
gyvenimo ritmą ir saugumą.“

„Ecoservice projektai“ atsiprašo gyventojų bei žada, kad pava-
sarį sudarkyta veja bus atsėta.


